
 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Atman, 

 

U hebt het college op 8 januari 2025 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over Houd 

die PMD-zakken vast: Proef met kroonringen in Oss!. In deze brief beantwoord ik uw vragen 

puntsgewijs.  

 

1. Bent u bekend met de problematiek van wegwaaiende en aangevreten PMD-zakken in 

de gemeente Oss? Hoeveel meldingen heeft de gemeente hierover ontvangen in de 

afgelopen twee jaar? 

Ja we kennen de problematiek.  

Het aantal meldingen over overlast door PMD-zakken is niet bekend. Dit komt omdat 

hier in het meldsysteem geen specifieke categorie voor is. Melders moeten een 

categorie kiezen bij het melden. In de categorie afval is geen specifieke categorie 

toegespitst op dergelijke PMD-overlast.  

 

2. Welke stappen heeft de gemeente tot nu toe ondernomen om overlast door PMD-

zakken, zoals zwerfvuil, ongedierte of beschadigde zakken, te voorkomen? Acht u 

deze maatregelen toereikend? 

- We attenderen de bewoners erop dat ze de zakken niet te vroeg buiten 

neerleggen. 

- We rijden de hotspots met een voertuig om te voorkomen dat er wildgroei aan 

zakken ontstaat. 

- Als het op de inzameldag zelf hard waait dan anticiperen we daarop door ook een 

extra ronde te rijden.  
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Dit zijn haalbare en reële maatregelen die zeker bijdragen aan het beperken van 

overlast maar helaas geen 100% resultaat geven. 

 
 

3. In andere gemeenten worden kroonringen of vergelijkbare systemen gebruikt om 

PMDzakken te bevestigen. Heeft de gemeente Oss onderzocht wat de voor- en 

nadelen zijn van dergelijke systemen, zowel financieel als praktisch? Zo nee, bent u 

bereid dit te onderzoeken? 

Ervaringen in Nederland met kroonringen tonen aan dat dit geen goed instrument is.  

Er is contact geweest met enkele andere gemeenten.  

Het blijkt dat inwoners direct na de inzameldag weer beginnen met het ophangen van 

de zakken ook al is er de volgende dag geen inzameldag voor dit afval. Zo hangen 

gedurende de weken dat er geen PMD-inzameling is, al zakken met PMD-afval in de 

straat. Dat geeft een vertroebeld straatbeeld en veroorzaakt vervuiling (door 

vandalisme en dieren zoals vogels of katten gaan de zakken kapot). Doordat de 

zakken er langer hangen, ontstaat er juist meer vervuiling. 

 

In financieel opzicht hebben we het over de kosten van de kroonring (een kroonring 

van een goede kwaliteit kost ongeveer € 25,-/30,- ) en daarnaast de uren voor het 

ophangen en onderhouden. Ook verwachten we dat we met het gebruik van 

kroonringen nieuwe hotspots creëren waar we dan weer op af moeten. 

 

4. Bent u bereid een proef te starten met een kroonring- of klemsysteem in een 

specifieke wijk of straat, bijvoorbeeld de Vondellaan-Zuid, om te onderzoeken of dit 

effectief is in het verminderen van overlast? Zo ja, binnen welke termijn kan een 

dergelijke proef worden gestart? Zo nee, waarom niet? 

Gezien de ervaringen in andere gemeenten en de kosten van een proef zien wij op dit 

moment een proef niet zitten.  

 

5. Bent u van mening dat samenwerking met wijkraden, dorpsraden of andere lokale 

organisaties nuttig kan zijn om draagvlak te creëren en bewoners te betrekken bij een 

eventuele proef? 

Dit is niet van toepassing aangezien we niet voornemens zijn een proef te starten. 
 

6. Heeft de gemeente contact gehad met andere gemeenten die kroonringen gebruiken 

om hun ervaringen te delen? Zo ja, wat waren de belangrijkste conclusies? Zo nee, 

bent u bereid dit alsnog te doen?  

Zie het antwoord op vraag 3. 
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7. Indien een proef met kroonringen succesvol blijkt, bent u bereid om dit systeem 

breder in te voeren in wijken of straten in Oss waar vergelijkbare problemen 

spelen? Zo ja, welke termijn acht u hiervoor haalbaar? 

Dit is niet van toepassing aangezien we niet voornemens zijn een proef te starten. 
 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

Dolf Warris 

Wethouder Milieu 


